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TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2018 

 

Pro Lukio ry:n puheenjohtaja Kyösti Värri luopui puheenjohtajan tehtävästä 31.12.2017. 

Yhdistyksen puheenjohtajana 1.1.2018 – 3.5.2018 on toiminut Jaana Hilden-Pohjola. Yhdistyksen 

hallitukseen ovat kuuluneet 3.5.2018 asti Mette Godenhjelm, Aki Holopainen, Marja Honkaheimo, 

Ari Huovinen, Liisa Leinonen, Jukka O. Mattila ja Aki Puustinen.  

 

3.5.2018 yhdistyskokouksessa yhdistyksen puheenjohtajaksi kaudeksi 2018-2020 valittiin Jussi 

Sutinen. 3.5.2018 alkaen hallitukseen ovat kuuluneet Mette Godenhjelm, Aki Holopainen, Marja 

Honkaheimo (varapuheenjohtaja), Liisa Leinonen, Jukka O. Mattila, Satu Nokelainen, Hannu 

Rantala ja Ensio Vatanen.  

 

Hallitus kokoontui vuoden aikana yhteensä 11 kertaa.  

 

Pro Lukio oli vuonna 2018 edustettuna seuraavissa valtakunnallisissa työryhmissä: 

- Opetus- ja kulttuuriministeriön lukiouudistuksen ohjaus- ja seurantaryhmä: Pro Lukio ry:n 

edustajana Marja Honkaheimo ja jäsenenä Jussi Sutinen. Ryhmän toimikausi jatkuu 

30.6.2019 asti. 

- Opetushallitus: Lukion opetussuunnitelman perusteiden laadintatyötä ohjaava 

ohjausryhmä (22.8.2018): Pro Lukio ry:n edustajana Jussi Sutinen 

- Opetus- ja kulttuuriministeriön lukiokoulutuksen rahoituksen uudistamisen työryhmä 

(7.11.2018): Pro Lukio ry:n edustajana Jussi Sutinen. 

 

Kuulemistilaisuudet vuonna 2018: 

 

Eduskunnan sivistysvaliokunnan kuultavana 16.5.2018 lukiolain sekä ylioppilastutkinnon 

järjestämisestä annetun lain ja opetus- ja kulttuuritoimen rahoituksesta annetun lain 

muuttamisesta oli puheenjohtaja Jussi Sutinen. (HE 41/2018). 

Pro Lukio ry:n edustajana OKM:n ylioppilastutkinnon uudistamista käsittelevässä 

kuulemistilaisuudessa 6.11.2018 oli puheenjohtaja Jussi Sutinen. 



   
   

 

Yhdistyskokous pidettiin 3.5.2018 Etu-Töölön lukiossa.  

Pro Lukio järjesti 1. - 2.11.2018 valtakunnallisen lukioseminaarin Helsingissä. Tilaisuuteen osallistui 

yli 250 lukion kehittämisestä kiinnostunutta osallistujaa. Seminaarissa käsiteltiin laajasti 

lukiouudistukseen liittyviä teemoja. Vuorovuosin Opetushallituksen kanssa järjestettävä seminaari 

on vakiinnuttanut asemansa lukioväen syksyn tapahtumana. Seminaarissa alustivat mm. opetus- ja 

kulttuuriministeri Sanni Grahn- Laasonen, opetusneuvos Petri Lehikoinen, professori Katariina 

Salmela-Aro ja pääsihteeri Tiina Tähkä. Seminaarin päättäjäpaneelissa eduskuntapuolueiden 

edustajat käsittelivät monipuolisesti teemaa ”Lukio seuraavalla hallituskaudella” Paneelin juonsi 

Suomen Lukiolaisten Liiton puheenjohtaja Alvar Euro.  

 

Seminaarin yhteydessä palkittiin vuoden lukiovaikuttaja. Tällä kertaa palkittiin opetus- ja 

kulttuuriministeriön Lukiokoulutuksen yksikkö.    

 

Pro Lukion tiedottaminen jäsenistölle hoidettiin pääosin sähköpostitse. Facekookin ja Twitterin 

käyttöä tiedotuksessa ja viestinnässä on lisätty. Seminaaritiedotteiden lisäksi jäsenille lähetettiin 

puheenjohtajan jäsenkirje 19.12.2018.  

 

Pro Lukio antoi seuraavat lausunnot ja kannanotot: 

- Kannanotto: Opetus- ja kulttuuriministeriölle ylioppilastutkintoa koskevan lain 

muuttamisesta 6.11.2018 

- Lausunto: Valtiovarainministeriön lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi 

laiksi arvonlisäveron 85 a §:n muuttamisesta 30.10.2018 (VM 179:00/2018) 

- Lausunto: Opetus- ja kulttuuriministeriön lausuntopyyntö ylioppilastutkintoa koskevan 

lainsäädännön uudistamisesta 21.6.2018. (OKM/22/010/2018) 

- Lausunto: HE lukiolaiksi ja laeiksi ylioppilastutkinnon järjestämisestä annetun lain ja 

opetus- ja kulttuuritoimen rahoituksesta annetun lain muuttamisesta (HE 41/2018) 14.5.2018 

 

 

Pro Lukio ry on saavuttanut vuodelle 2018 asetetut tavoitteet. Vuoden 2018 aikana lukioasioihin on 

vaikutettu erityisesti lukiouudistuksen keskeisissä työ- ja seurantaryhmissä. Lukiouudistus eteni 

vuoden aikana erittäin nopeasti ja Pro Lukiolla oli oma tärkeä roolinsa tässä prosessissa. 

Yhdistyksen asiantuntemuksella on ollut käyttöä. Jäsenistön ja koko lukiokentän näkökulmasta 

syksyn lukioseminaari oli tärkeä tapahtuma. Siellä jaettiin tuoreinta tietoa lukiouudistuksesta ja 

visioitiin tulevaisuutta.  

 

Yhdistykseen kuului vuoden 2018 lopussa yhteensä 117 jäsentä, joista 93 henkilöjäsentä ja 24 

yhteisöjäsentä.    

 

 



   
   

 

 

 


